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بیش از 12 هزار تماس با سامانه 
8655 بانک شهر در تعطیلات 

ابتدای سال

مدیر امور بازرسی و نظارت بانک شهر با اشاره به 
افزایش روزافزون هموطنان از خدمات این بانک، 
گفت: برقراری تعامل نزدیک با شهروندان و بازتاب 
دیدگاه ها، پیشنهادها و انتقادات آنان را همواره به 

عنوان اصلی مهم در دستور کار داریم.
به گزارش روابط عمومی بانک شهر، علی اصغر 
اینکه کارشناسان سامانه نظارت و  بیان  با  غلامی 
ارتباطات مردمی بانک شهر )8655( همواره توانسته 
اند با پاسخگویی درست و تخصصی درجهت رفع 
نیازهای قانونی شهروندان و مشتریان شبکه بانکی 
ابتدای  تعطیلات  در  کرد:  تصریح  بردارند،  قدم 
سال جاری نیز 12,784 تماس با این سامانه برقرار 
تماس  بیشترین  کرد:  تصریح  است. غلامی  شده 
شهروندان و مشتریان شبکه بانکی با سامانه 8655 
به ترتیب مربوط به روزهای 5 ، 8 و 9 فروردین ماه 
و کمترین تماس نیز به ترتیب مربوط به 11، 12 و 
بیان  با  وی  است.  بوده   1402 سال  فروردین   13
اینکه سامانه نظارت و ارتباطات مردمی بانک شهر 
همواره به صورت 24 ساعته، پاسخگوی همکاران، 
راهبران شهرنت، پذیرندگان پایانه های فروشگاهی 
از  درصد   84 داد:  ادامه  باشد،  می  شهروندان  و 
سوی  از  سامانه  این  در  شده  ثبت  پیام های  کل 
مشتریان شبکه بانکی می باشد که بیشترین سهم 
تماس گیرندگان را به خود اختصاص داده است. 
غلامی افزود: از 12,784 پیام دریافتی نیز در حدود 
11 هزار تماس قابل بهره برداری بوده که در کمترین 
زمان ممکن پاسخ داده شده و 1,663 نیز تماس غیر 
مرتبط بوده است. مدیر امور بازرسی و نظارت بانک 
شهر خاطرنشان کرد: پیام های خدماتی همانند: 
مشتریان،  به  خدمات  و  پاسخگویی  و  راهنمایی 
پذیرندگان پایانه های فروشگاهی و راهبران شهرنت 
در مجموع 8 درصد نسبت به دوره مشابه در سال 
قبل کاهش داشته که نشان دهنده ارائه بهتر خدمات 
جهت رفع مشکلات شعب، پشتیبانی دستگاه های 
پایانه فروشگاهی و رسیدگی مناسب تر به درخواست 
های مشتریان است. غلامی با اشاره به محبوبیت 
روزافزون بانک شهر در میان شهروندان تاکید کرد: 
قدردانی از رفتار و خدمات رسانی همکاران شعب در 
روزه های تعطیل نوروز نیز بیشترین تعداد پیام های 

قدردانی را شامل شده است.

اعطای بیش از 11.000 میلیارد ریال 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان 

توسط بانک آینده

بانک آینده در راستای خط مشی خود و هم گام 
با سیاست های کلان اقتصادی کشور، حمایت از 
فعالان اقتصادی، به ویژه شرکت های دانش بنیان را 

از جمله اولویت های خود، قرار داده است. 
در همین راستا و به استناد گزارش های عملکردی 
ارائه شده، بانک آینده طی سال 1401- سال »تولید؛ 
دانش بنیان و اشتغال آفرین«- نزدیک به یک صد 
فقره تسهیلات به مبلغ بیش از 11,000 )یازده هزار( 
میلیارد ریال تسهیلات به شرکت های  دانش بنیان 
پرداخت کرده که نسبت به مدت مشابه در سال 
قبل، 38 درصد رشد داشته است. هم چنین طی 
سال 1401، حدود یک صد فقره ضمانت نامه به مبلغ 
نزدیک به هزار میلیارد ریال با شرایطی مناسب از 
صادر  مذکور،  شرکت های  برای  بانک  این  سوی 
شده است. بانک آینده بر آن است تا با حضور 
نیز  و  نوین  نوآوری های  حوزه  در  پیش  از  بیش 
ایجاد بازار برای شرکت های دانش بنیان و فن آور در 
عرصه های راهبردی، زمینه بروز بیش تر استعدادها 
و توان مندی های دانش آموختگان و نوآوران کشور 
دانش بنیانِ  این رو، شرکت های  از  آورد.  فراهم  را 
معرفی شده به بانک آینده از سوی صندوق نوآوری 
و شکوفایی و معاونت علمی و فن آوری ریاست 
جمهوری، پس از انجام بررسی های کارشناسانه و 
طی مراحل لازم، می توانند تسهیلات درخواستی 

خود را از بانک آینده، دریافت کنند. 

پرورش نیروی انسانی ماهر، اولویت 
صنعت بیمه

مدیر عامل شرکت بیمه تعاون معتقداست که 
درحال حاضر اصلی ترین ضعف صنعت بیمه 
تربیت نیروی انسانی است چراکه به اندازه نیاز، 
نیروی انسانی ماهر پرورش داده نشده است؛ 
بنابراین اصلی ترین و مهم ترین نکته ای که بیمه 
مرکزی، سندیکای بیمه گران و شرکت های بیمه 
ای در سال 1402 باید روی آن تمرکز کنند پرورش 

نیروی انسانی ماهر است. 
به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون، “یونس 
چابک  آنلاین،  با  گو  گفت  و  در  مظلومی" 
درخصوص اهداف محقق شده و عملکرد صنعت 
بیمه کشور در سال 1401، گفت: ممکن است 
که صنعت بیمه از یک حالت ایده آل و رضایت 
با  مقایسه  در  اما  باشد  داشته  فاصله  بخش 
بسیاری از بخش های اقتصادی کشور، صنعت 

بیمه بسیار خوب عمل کرده است.
بیمه  نفوذ  ضریب  میزان  با  رابطه  در  وی، 
درسال 1401 گفت: باید توجه کرد که این ضریب 
کسری است که صورت آن حق بیمه تولیدی و 
مخرج آن GDP است، درعین حال بخش صورت 
کسر در دست صنعت بیمه است و در محاسبه 
نحوه  در  بنابراین  ندارد  دخالتی  کسر،  مخرج 
محاسبه، اگر تولید ناخالص داخلی تغییر کند و 
یا نرخ ارز بالا و پایین شود دراختیار صنعت بیمه 

نبوده است.
مظلومی افزود: در این بین، صنعت بیمه باید 
رشدی فراتر از رشد تورم داشته باشد و این را 
می توان توسعه دانست. به عنوان مثال در سال 
گذشته حق بیمه شخص ثالث 25 درصد افزایش 
پیدا کرد ولی رشد خیلی بیشتری را شاهد بودیم 
و این نشان می دهد که صنعت بیمه جدای از 
خودروهای بیمه شده در سال قبل، موفق شده 
خودروهای جدید را هم تحت پوشش قرار دهد.
نمره بالای صنعت بیمه در عملکرد سال 1401

مدیرعامل شرکت بیمه تعاون معتقد است که 
صنعت بیمه در عملکرد سال 1401 خود نمره 20 
نمی گیرد اما در مجموع عملکرد خوبی داشته و 

نمره بالایی دارد.
مظلومی، یکی از کارهای خوب صنعت بیمه 
در سال 1401 را برنامه سه شنبه های نوآوری در 
بیمه مرکزی دانست و گفت: امسال فعالیت 
های بسیار خوبی در استفاده از فناوری اطلاعات 
در فرایند خدمات رسانی بیمه انجام شد و ضمن 
تقویت ارتباط سامانه سنهاب در بیمه مرکزی با 
شرکت های بیمه، کنترل های زیادی بر روی 
خسارت  پرداخت  و  نامه  بیمه  صدور  فرایند 

گذاشته شده است.
صنعت  است  ممکن  که  است  معتقد  وی، 
بیمه در حوزه تحول دیجیتال با ایده آل ها فاصله 
داشته باشد اما حرکت های خوبی در این زمینه 

انجام شده است.
مدیرعامل شرکت بیمه تعاون، با بیان اینکه در 
دنیا هر روز بیمه نامه های جدید ارائه نمی شود 
بلکه همان بیمه نامه های موجود با شرایط جدید 
ارائه محصولات قدیم  عرضه می شود، گفت: 
بیمه ای به روش های جدید، نوآوری است و 
صنعت بیمه کشور امسال در بخش فرایندهای 
و  ارزیابی  و  بدنه  نامه  بیمه  صدور  و  بازدید 
پرداخت خسارت های آنلاین، نوآوری های خوبی 

انجام داد.
نیروی  تربیت  براهمیت  تأکید  با  مظلومی، 
انسانی ماهر در صنعت بیمه، گفت: پرورش 
نیروی انسانی ماهر تنها با افزایش تعداد فارغ 
التحصیلان رشته بیمه در دانشگاه سراسری یا 
آزاد اتفاق نمی افتد زیرا یادگیری و آموزش علم 
بیمه، آکادمیک و تئوری نیست بلکه از طریق 

انجام دادن است.
از نقاط ضعف صنعت  اعتقاد وی، یکی  به 
بیمه، جای خالی روش های جدید آموزش یعنی 
آموزش های کاربردی است و این صنعت برای 
تحول اساسی در این زمینه باید برنامه ریزی و 
سرمایه گذاری کند؛ در غیر این صورت اصلی 

ترین آسیب را از همین ناحیه خواهد دید.

نماینده  انتخاب ، خطیبی طباطبایی،  به گزارش 
ناترازی  چالش های  درباره  اوپک،  در  ایران  سابق 
به  روسیه  از  قیمت  گران  بنزین  واردات  و  بنزین 
»انتخاب« گفت: واردات دقیقا بخاطر ناترازی است و 
قبلا چنین تجربه ای نداشتیم. ما مدتی واردات انجام 
دادیم، اما بعد از آن با پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
به صادرکننده تبدیل شدیم. اکنون با افزایش مصرف 
بنزین که در برخی روز ها از تولید پیشی گرفته است 
ناچار به واردات شدیم. کشور آن نیز مهم نیست و از 
هر جا که بشود باید بنزین وارد کرد تا به نیاز داخل 

پاسخ داد.
وی اضافه کرد: بر اساس آمار ها تولید حدود 115 
میلیون لیتر در بهترین شرایط است، اما مصرف در 
بعضی از روز ها به 130 میلیون لیتر رسیده است. این 
وضعیت نشان می دهد حدود 10 میلیون لیتر ناترازی 
بنزین داریم. اگر چاره ای اندیشیده نشود سال بعد 

وضعیت بدتر می شود.
وی در ادامه درباره تاثیر عدم واردات خودرو های 
باکیفیت در افزایش مصرف افزود: قطعا این روند 
مصرف باید متوقف شود و قابل قبول نیست. این 
میزان مصرف اصلا برای کشور ما زیاد است. برای 
حل این بحران دو راه حل وجود دارد. یک راه حل 
حل های  راه  سری  یک  اما  است،  واردات  فوری، 
است.  واردات خودرو  آن  و  دارد  وجود  مدتی  بلند 
خودرو های داخل دو برابر استاندارد جهانی بنزین 
مصرف می کنند مثلا اگر در دنیا استاندارد 5 لیتر 
در هر صد کیلومتر است در کشور ما بین 10 تا 15 
است. اگر خودرو های ما با استاندارد ها بنزین مصرف 
کنند مسلما مصرف ما نصف می شود. راه حل آن 
تولید بهتر خودرو و واردات خودرو است. البته این 
روند بلند مدت است و در یک شب نمی توان کشور 

را متحول کرد.
خطیبی طباطبایی درباره ادعای قیمت بالای بنزین 
فروخته شده روسیه به ایران گفت: باید ببینیم که 
اطلاعاتی که ارائه می شود از کجاست و چقدر درست 
است؟ در شرایط فعلی کسی نمی تواند بالاتر از قیمت 
جهانی بنزین بفروشد و معاملات بصورت لحظه ای 
به  دسترسی  که  وضعیت  این  در  می شود.  دنبال 
اطلاعات راحت است کسی نمی تواند گران فروشی 
این  روسیه  است  ممکن  بخرد.  گران  کسی  و  کند 
بنزین را با هزینه حمل و بیمه به ما فروخته باشد. 
من بعید می دانم روسیه گران فروشی کرده باشد. 
دستگاه های نظارتی نیز حساس هستند. در شرایط 

فعلی بنظر نمی رسد دولت چنین کاری بکند.
هیچ گرانی در کار نیست 

اما در همین حال رئیس کمیته گاز و پتروشیمی 
کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی، به مسائل 
مطروحه در خصوص افزایش قیمت بنزین واکنش 
نشان داد. رمضانعلی سنگدوینی با اشاره به شایعات 
مربوط به گرانی بنزین  به ایسنا اظهار کرد: گرانی 
بنزین بارها در فضای مجازی مطرح شده اما دولت 
قصد افزایش قیمت بنزین را نداشت و وزیر نفت و 
معاونان وی نیز اعلام کردند که بنزین گران نمی شود. 
وی افزود: اگر قرار بر گرانی بنزین باشد منابعی از 
اجرای این طرح حاصل می شود و دولت در صورت 
اجرای این طرح، باید منابع حاصل از گرانی بنزین 
لایحه  در  را  منابع  این  مصارف  و  می کرد  لحاظ  را 
بودجه پیشنهاد می داد اما بررسی ها نشان می دهد 
دولت هیچ برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین ندارد. 
انرژی  کمیسیون  پتروشیمی  و  گاز  کمیته  رئیس 
بنزین  اینکه گرانی  بیان  با  مجلس شورای اسلامی 

حتی از سوی دولت مطرح هم نشده است، متذکر 
شد: گرانی بنزین شایعه ای بیش نیست و از مردم 
درخواست می کنیم به هیچ عنوان به این شایعات 
توجه نکنند. نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه شایعه گرانی بنزین از 
نظام مقدس جمهوری  معاندین  و  سوی دشمنان 
اسلامی مطرح می شود، خاطرنشان کرد: متأسفانه 
دشمنان و بدخواهان با انتشار این خبرها به دنبال 

تزریق ناامیدی در جامعه هستند.
دست به سهمیه بندی نزنید 

سوخت  ستاد  اسبق  رئیس  اما  حال  همین  در 
تغییر  و  انرژی  کارت   : که  است  گفته  اخیرا  نیز 
سهمیه بندی وقتی جا دارد که مردم بپذیرند و همراهی 
کنند، مردم در شرایط کنونی باتوجه به مشکلاتی که 
دارند روحیه و انگیزه طرح جدید را ندارند و در صورت 
عدم همراهی مردم هزینه ها سنگین و طرح ها ناموفق 
خواهند بود.  محمد رویانیان در گفت وگو با ایلنا، 
درباره راهکارهای مدیریت مصرف سوخت در کشور 
مصرف  مدیریت  است  مسلم  آنچه  داشت:  اظهار 
سوخت باید با جدیت انجام شود تا مصرف سرمایه 
کشور به صورت لجام گسیخته ای بالا نرود، ضمن 
اینکه تولید در کشور مشخص است و سقفی دارد و 

مصرف هم نباید از این میزان بالاتر برود. 
راهکار مخلوط کردن بنزین ها 

وی با بیان اینکه اگر مصرف بیش از تولید شود 
باید واردات بنزین داشته باشیم، افزود: اگر بنا داریم 
کیفیت بنزین بالا بماند باید بنزین با اکتان بالا را وارد 
و با بنزین داخل مخلوط کنیم، بنابراین راهکاری جز 
مدیریت مصرف سوخت نداریم. یکی از این راه ها نیز 
مدیریت قیمتی است، مثلا قیمت ها به گونه ای تعیین 
شود که مردم مصرف را کنترل کنند ولی روش قیمت 

وقتی جواب می دهد که سایر مولفه ها درست باشند 
یعنی زیرساخت کنترل بازار و قیمت ها برنامه ریزی 
شده و فراهم باشد. تا زمانی که بنزین گران می شود 
قیمت سایر کالاها هم به صورت زنجیره ای بالا نرود. 
می شود  گران  کالایی  وقتی  حاضر  حال  در  مثلا 
فروشنده مدعی است که دلار گران شده است، در 
حالی که برای مردم شکافته نشده که تاثیر دلار روی 
چه چیزهایی است، بنابراین بنزین هم به این شکل 
است اگر قرار باشد قیمت بنزین بالا برود برای سایر 
اقلام مصرفی مردم مشکل آفرین می شود، در نتیجه 
اکنون به مصلحت نیست که قیمت افزایش پیدا کند 

و هم بهترین روش برای کاهش مصرف نیست.
رئیس اسبق ستاد سوخت درباره استفاده از کارت 
سوخت برای مدیریت مصرف گفت: کارت سوخت 
ابزار و وسیله ای برای کنترل مصرف و توزیع درست 
سوخت است، اگر کارت سوخت نبود، بخش زیادی 
از سوخت کشور با قیمت چند برابر از کشور خارج و 
قاچاق می شد، اکنون کارت سوخت تراکنش مصرف 
بنزین را به نمایش گذاشته و مصرف قابل کنترل 
فعلا  بنزین  توزیع  شیوه  بهترین  بنابراین  می شود، 

کارت سوخت است.
وی تاکید کرد: زمانی که قیمت سوخت با فوب 
خلیج فارس یکی شده و با نرخ بین المللی عرضه شود 
هر قدر که مصرف شود تفاوتی نمی کند هرکس به 
و  دریافت  بنزین  می کند  پرداخت  که  پولی  میزان 
آزاد می شود که  مصرف می کند،  وقتی قیمت کلا 
زیرساخت ها فراهم بوده و مثل بقیه کشورها قیمت 
تمام شده کالا را پرداخت می کنیم، نیازی هم به کارت 
و  توزیع  شیوه  بهترین  اکنون  ولی  نیست  سوخت 
کنترل مصرف بنزین و جلوگیری از چالش ها استفاده 

از کارت هوشمند سوخت است.

هر تصمیمی درباره تغییر شرایط بنزین اشتباه است
رویانیان درباره تغییر شیوه توزیع و سهمیه بندی 
بنزین بیان داشت: بنده با کمک دولت کارت سوخت 
را طراحی کردم و موسس هدفمندی و سهمیه بندی 
مجلس  در  که  هم  پنجم  پنجساله  قانون  بودم، 
تصویب شد به دولت تکلیف کرده و کمیسیون ها هم 
به این نتیجه رسیده بودند، اکنون  به نظر می رسد 
ندارد.  ضرورتی  کنونی  شیوه  از  غیر  دیگری  روش 
داریم،  اقتصادی  متعدد  مشکلات  که  شرایطی  در 
در کنترل نرخ ارز هنوز موفق نشده ایم، در کنترل 
اجاره خانه مستاجرین کاری نکرده ایم، در کنترل بازار 
کالاهای اساسی زندگی مردم دچار مشکل هستیم؛ 
هر تصمیمی راجع به نحوه سهمیه بندی و مصرف 
سوخت گرفته شود اشتباه است چون اولویت حل 
مشکل کالاهای اساسی و مسکن البته نه خرید بلکه 
اجاره آن است، بنابراین با تغییر نحوه سهمیه بندی 
مردم  معیشت  و  زندگی  در  خاصی  اتفاق  بنزین 
نمی افتد. وی در ارزیابی استفاده از کارت انرژی نیز 
گفت: قبلا با پیشنهاد کارت انرژی بنا بر این بود که 
تمام مصارف انرژی از جمله آب و برق و گاز و بنزین 
را در یک کارت متمرکز کنیم، طرح خوبی است، اما 
طرح های جدید در بستر مناسبی باید اجرا شوند، 
پیچیده کردن زندگی مردم با مسائل این چنینی آنها را 
سردرگم می کند و مشکلات را نه تنها کم نمی کند بلکه 
بیشتر می کند، اکنون مردم درگیر مباحثی همچون 
سهام عدالت، یارانه و مسکن هستند. کارت انرژی 
و تغییر سهمیه بندی وقتی جا دارد که مردم بپذیرند 
و همراهی کنند، مردم در شرایط کنونی باتوجه به 
را  جدید  طرح  انگیزه  و  روحیه  دارند  که  مشکلاتی 
هزینه ها  مردم  همراهی  عدم  صورت  در  و  ندارند 

سنگین و طرح ها ناموفق خواهند بود.

مشاهدات میدانی حاکی از آن است که این روز ها توزیع مرغ در 
بازار روند کاهش داشته و نوسان قیمت این محصول پروتئینی مردم 
روزه دار را دچار مشکل تأمین کرده است.افزایش قیمت هر کیلو 
مرغ از 62 هزار و 500 به کیلویی 75 هزار تومان شرایط خرید این 
محصول را برای اکثریت مردم سخت و دشوار کرده است.از ابتدای 
سال گذشته همزمان با حذف ارز 4200 تومانی، قیمت مرغ روند 
افزایشی گرفت و تا امروز قیمت این محصول نوسانات شدید قیمتی 

را در بازار تجربه کرده است.
دلیل کاهش عرضه مرغ چیست؟

طی چند روز گذشته عرضه مرغ در بازار بسیار کاهش داشته و 
همین موضوع باعث نوسان قیمت محصول در بازار مصرف شده 
است.در همین رابطه محمدعلی کمالی سروستانی، مشاور عالی 
اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی در گفتگو با اقتصاد 24 ضمن 
انتقاد از وضعیت عرضه مرغ در بازار گفت: کمبود نهاده دامی در 
مرغداری ها باعث شد که در اسفند سال گذشته جوجه ریزی و 

تولید مرغ کم شود.
ماه سال  آخرین  در  تولید جوجه  کمالی سروستانی،  گفته  به 
گذشته به دلیل کاهش تخم مرغ های نطفه دار کاهش یافت و این 
موضوع بازار را در ماه های آینده )اردیبهشت( دچار کمبود عرضه 
مرغ خواهد کرد.این فعال صنفی ادامه داد: دی ماه سال گذشته 
میزان جوجه ریزی مناسب بود و تنها چالش تولید کنندگان مرغ 
تأمین نهاده بود و خوراک طیور به موقع به دست مرغداران نرسید 
و جوجه ها بدون جیره مناسب نتوانستند تغذیه مناسب داشته 
باشند و در نهایت منجر به تأخیر رشد مرغ در سالن های مرغداری 
شد.مشاور عالی اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی گفت: شاید 
مرغداران از لحاظ وزن گیری مرغ دچار مشکل شده باشند، اما تولید 
را حفظ نگه داشتند، اما این وضعیت نتوانست پایدار باشد و در 

اواخر سال گذشته، تولید با کمبود مواجه شد.وی تصریح کرد: طی 
سه، چهار ماه آخر سال تقاضای مرغ در بازار افزایش داشت و 
شرکت پشتیبانی امور دام وزارت جهاد کشاورزی مرغ منجمد را به 

بازار مصرف عرضه و تعادل در بازار را کنترل کرد.
نوسان قیمت مرغ در بازار

کمالی سروستانی در پاسخ به این سوال که کاهش عرضه مرغ 
تأثیری بر قیمت آن در بازار داشت، گفت: نوسان قیمت مرغ در 
استان های مختلف متفاوت بوده است و در استان تهران نیز با توجه 
به کاهش عرضه قیمت مرغ به کیلویی 75 هزار تومان رسیده است.

مشاور عالی اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی ادامه داد: برای 
ماه های آتی میزان جوجه ریزی بین 110 تا 115 میلیون قطعه جوجه 
ریزی پیش بینی شده است و طبق برآورد ها تولید بیشتر از تقاضا 
خواهد شد. این فعال صنفی با تأکید بر افزایش هزینه های تولید 
مرغ گفت: احتمال کاهش تولید به دلیل افزایش هزینه های تولید 
و عدم تحویل نهاده های دامی به مرغداران در همین ماه های اول 
سال جاری زیاد است هرچند تولیدکنندگان به هر طریقی نهاده 
دامی را برای جوجه ها تأمین می کنند، اما زیان زیادی را متحمل شده 
اند.کمالی سروستانی گفت: اگر دولت تصمیم جدی برای تغییر 
قیمت مصوب مرغ نداشته باشد احتمال کمبود و گرانی بیشتر این 

محصول در بازار وجود دارد.

اوضاع آشفته انرژی در ایران و راهکار عبور از چالش

بسوز و بساز بنزین 
ادعای واردات گران بنزین از مسکو تبدیل به یک سوال اساسی شده است که چرا باید چند میلیون دلار به روسیه ای که خودش در تحریم است و باید به 
قیمت ارزان بنزین بفروشد بخاطر جبران ناترازی سوخت پرداخت کنیم؟ از سوی دیگر مصرف بالای ماشین های کم کیفیت داخل و عدم ورود خودرو های 

کم مصرف به بحران بنزین دامن زده است و دولت هنوز تصمیمی برای تغییر نوع ماشین ها و واردات ندارد.

واز بهاری جوجه هاهشدار درباره گرانی مجدد مرغ  پر

کارت انرژی 
و تغییر 

سهمیه بندی 
وقتی جا دارد که 

مردم بپذیرند و 
همراهی کنند، 

مردم در شرایط 
کنونی باتوجه 
به مشکلاتی 

که دارند روحیه 
و انگیزه طرح 

جدید را ندارند و 
در صورت عدم 
همراهی مردم 

هزینه ها سنگین 
و طرح ها ناموفق 

خواهند بود

مدیرعامل بانک دی جامعه ایثارگری را اولویت اول این بانک در ارائه تسهیلات 
مسکن دانست و گفت: اماده تامین مسکن جامعه ایثارگری هستیم.

علیرضا قیطاسی« مدیر عامل بانک دی در گفتگو با خبرنگار اقتصادی حیات ضمن 
ارائه گزارش عملکرد سال گذشته این بانک گفت: بر اساس برنامه عملکردی تعریف 
شده برای بانک دی در سال 1401 گزارشی از بخش مالی استخراج شده که این گزارش 

حکایت از قابل قبول بودن عملکرد بانک در سال گذشته دارد.
 آخرین وضعیت »کوهستان پارک مشهد«

مدیر عامل بانک دی در ادامه عنوان کرد: این بانک در حوزه املاک، موضوع 
یازده مرحله واگذاری و مزایده املاک را داشته که آخرین مرحله آن در اسفند 
ماه سال گذشته به اجرا درآمد. یکی از املاک بزرگ مقیاس بانک دی معروف به 
»کوهستان پارک مشهد« است که با حمایت رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و 
مجموعه مدیران این بنیاد مقرر گردید تا با املاک کوچکتر به تهاتر گذاشته شود؛ 
این رویکرد گام بزرگی در جهت واگذاری املاک مازاد بانک به حساب می آید. وی 
افزود: »کوهستان پارک مشهد« از املاک بزرگ مقیاس بانک دی محسوب می شود 
که در شهر مشهد در منطقه ای در آخر بلوار وکیل آباد قرار دارد. این ملک دارای 
حدود 60 هکتار زمین است که برای واگذاری آن 12 مرحله مزایده برگزار شده اما تا 
کنون خریداری نداشته است. مدیر عامل بانک دی خاطر نشان کرد: با توجه به 
نیاز و تکلیف قانونی که بانک دی بر اساس ماده 16 و 17 قانون رفع موانع تولید دارد 
می بایست املاک مازاد خود را تعین تکلیف و واگذار نماید. وی با بیان اینکه  ملک 
»کوهستان پارک مشهد« جز املاکی است که به راحتی امکان واگذاری آن نبود، 

خاطر نشان کرد: با رایزنی هایی که با بنیاد شهید و امور ایثارگران صورت گرفته، تعداد 
املاکی که امکان فروش دارند مشخص و به بانک مرکزی معرفی شد. بر اساس 
مجوز ارائه شده از سوی بانک مرکزی این اجازه به بانک دی داده شد که »کوهستان 
پارک مشهد« را به صورت تهاتر به بنیاد شهید و امور ایثارگران واگذار نماید. در 
قبال این واگذاری مقرر گردید تا املاک قابل فروش بنیاد شهید با توجه به قیمت 

کارشناسی به بانک دی واگذار شود.
 کاهش هزینه های بانک در 19 سرفصل

قیطاسی تصریح کرد: این بانک در بخش های زیرساخت مالی، گزارش حساب رس 
قانونی، برگزاری مجامع و تمام آنچه که عدم برگزاری و یا عدم تهیه صورت های مالی 
را به همراه داشته، همگی در سال 1401 و در موعد مقرر برگزار شد و افشای اطلاعات 
حداکثری در این حوزه اتفاق افتاده است. مدیر عامل بانک دی با اشاره به سرفصل 
های مختلف هزینه ای این بانک، بیان کرد: در سال 1401 در بحث حقوق و دستمزد 
مشمول افزایش 57 درصدی  قانون کار شدیم که این افزایش برای کارکنان اعمال 
شد، در کنار آن با کاهش هزینه ها در موارد ممکن صرفه جویی های مناسبی صورت 
گرفت. بانک دی در این حوزه در مقایسه با دوره مشابه سال 1400، در 19 سرفصل 
شاهد کاهش هزینه  بوده است. وی در ادامه با اشاره به وضعیت بخش درآمدی این 
بانک تصریح کرد: علارغم اینکه بانک دی در سال 1401 در موضوع مانده تسهیلات 
که از لحاظ کنترلی به عنوان مانده سرفصل ها محاسبه می شود، شاهد کاهش مانده 
بوده، اما میزان پرداختی ما افزایش داشته و درآمد ما از محل تسهیلات دوره مشابه 

افزایش قابل قبولی را داشته است.

 راه اندازی اداره نظارت بر مصارف
مدیر عامل بانک دی همچنین با اشاره به موضوع بهداشت اعتباری و اعتبار سنجی 
گفت: این بانک در سال 1401 اداره ای تحت عنوان اداره نظارت بر مصارف را ایجاد 

کرده است که وظیفه این اداره نظارت بر مصرف درست تسهیلات است.
وی با تاکید بر وصول به موقع اقساط تسهیلات واگذار شده، گفت: درآمد بخش 
اعتباری ما نسبت به دوره مشابه افزایش چشم گیری داشته است. همچنین در 
بخش پیگیری وصول مطالبات پرونده های بسیاری را اعم از حقوقی، کیفری و ... 
در دوره های گذشته در بانک دی داشته ایم که با تشکیل کارگروههای حقوقی در 
بخش وصول مطالبات موفق شدیم پرونده هایی را که حتی بیش از پنج سال به آنها 
رسیدگی نشده بود را وصول کنیم. مدیر عامل بانک دی تصریح کرد: در مجموع 
بانک دی بیش از 700 میلیارد تومان وصول نقدی داشته و بیش از  پنج هزار میلیارد 
تومان تعیین تکلیف مطالبات از شرکت های وابسته به بانک را داشته است، که این 

شرکت ها تسهیلاتی از سنوات گذشته داشتند که همگی تعیین تکلیف شدند.
پیشرفت در تهاتر و تعیین تکلیف املاک بانک دی

قیطاسی افزود: تمامی املاک این شرکت ها تهاتر و تعیین تکلیف شد که از این 
بابت در پایان سال 1400 حدود ده هزار و نهصد میلیارد تومان مانده مطالبات غیر 
جاری بانک بوده که این عدد در پایان سال 1401 به حدود پنج هزار و نهصد میلیارد 
تومان رسیده است. در این میان شاهد کاهش چهل و دو درصدی مانده مطالبات 
غیر جاری بودیم که این مهم در نظام بانکی، سرفصل قابل قبولی است. ما سرفصل 
مطالبات غیر جاری را بیش از چهل درصد نسبت به پایان سال 1400 کاهش دادیم.

 سه میلیون و پانصد هزار نفر مشتری داریم
مدیر عامل بانک دی با اشاره به چگونگی ارائه تسهیلات در این بانک تصریح کرد: 
مانده تسهیلات بانک دی نسبت به پایان سال 1400 افزایش نداشته اما درآمد حاصله 

بیشتر شده است که این نشان از عملکرد مناسب حوزه اعتباری بانک دی دارد.
وی با بیان اینکه بانک دی بیش از سه میلیون و پانصد هزار مشتری دارد، اظهار 
ریال در بخش های  میلیارد  از 130 هزار  بیش  بانک دی طی سال 1401  داشت: 
مختلف اعم از سرمایه گردش و... تسهیلات پرداخت کرده است. در کنار پرداخت 
این تسهیلات یک سری تکالیف قانونی در سرفصل قرض الحسنه از محل تبصره 16 
قانون بودجه 1401 برای همه بانک ها از جمله بانک دی در نظر گرفته که از جمله آن 

وام قرض الحسنه ازدواج بود.

قیطاسی در گفتگو با حیات مطرح کرد
رشد نماد دی در بورس


